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Vi i Fremskridtspartiet finder det helt urime- 
ligt, at disse mennesker skal belønnes med et 
dansk statsborgerskab. Et dansk statsborger- 
skab er et stykke guldrandet papir, der sikrer, at 
de pågældende mennesker i de næste mange, 
mange generationer kan blive i Danmark. Hvis 
man ønsker at opnå dansk statsborgerskab, må 
man have gjort sig fortjent til det. 

Jeg må så også sige, at der her er tale om, at 
mange af dem har begået kriminalitet. Men hvis 
man ser på tallene for, hvor mange der egentlig 
opnår at få dansk statsborgerskab, har vi fået 
den seneste statistik, der viser, at i en 10-års- 
periode fra 1987 til 1996 er antallet mere end 
fordoblet. Antallet af udlændinge, som får 
dansk statsborgerskab, er mere end fordoblet fra 
ca. 3.700 til 7.300 i dag. 7.300 personer årlig får i 
øjeblikket dansk statsborgerskab. 

Vi i Fremskridtspartiet finder, at det er alt for 
højt et tal. Det er al for voldsom en vækst i 
antallet af mennesker, der får dansk statsbor- 
gerskab. Dansk statsborgerskab er meget værdi- 
fuldt, og det skal man værne voldsomt om. 

Tidligere har Fremskridtspartiet kritiseret 
både Venstre og De Konservative for ikke at vil- 
le være med til i hvert fald at tage nogle af de 
værste ud. Jeg kan med glæde og tilfredshed 
konstatere, at Venstre og De Konservative nu 
endelig langt om længe har stillet ændringsfor- 
slag om, at i hvert fald de værste bliver udtaget. 
Disse ændringsforslag kan vi i Fremskridtspar- 
tiet naturligvis støtte. 

Dette var blot, for at Folketingets medlemmer 
ikke skal være i tvivl om, hvad det er, vi stem- 
mer om: hvad det er for mennesker, man her- 
med giver dansk statsborgerskab, medmindre 
man altså støtter Fremskridtspartiets og Dansk 
Folkepartis ændringsforslag, hvilket jeg skal 
anbefale Folketingets medlemmer at gøre. 

Dorte Bennedsen (S): 
Jeg vil blot gøre opmærksom på, at Folketinget 
heller ikke skal være i tvivl om, at samtlige de af 
hr. Tom Behnke her nævnte personer opfylder 
de kriterier, som Folketingets Indfødsretsudvalg 
har sat. De har alle overstået deres karenstid. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 forkastedes, idet 4 stemte 
for, 96 imod. 

Ændringsforslag nr. 2 forkastedes, idet 39 stem- 
te for, 58 imod. 

Ændringsforslag nr. 3 forkastedes, idet 4 stemte 
for, 96 imod. 

Ændringsforslag nr. 4 forkastedes, idet 4 stemte 
for, 96 imod. 

Ændringsforslag nr. 5 vedtoges uden afstem- 
ning. 

Ændringsforslag nr. 6 forkastedes, idet 4 stemte 
for, 96 imod. 

Ændringsforslag nr. 7 forkastedes, idet 41 stem- 
te for, 58 imod. 

Ændringsforslag nr. 8-10 og § 1 med de foretag- 
ne ændringer vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 11-14 forkastedes uden 
afstemning. 

Ændringsforslag nr. 15 og 16, § 2, således 
ændret, og § 3 vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse mod dette forslag, 
betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Anden behandling af lovforslag nr. L 139: 
Forslag til lov om ændring af lov om luftfart. 
(Bemyndigelse til gennemførelse af EF-direk- 
tiver m.v.). 
Af trafikministeren (Bjørn Westh). 
(Fremsat 22/1 97. Første behandling 6/2 97. 
Betænkning 3/4 97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 
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Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1-3 vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
. Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 

behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse mod dette forslag, 
betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Anden behandling af lovforslag nr. L 177: 
Forslag til lov om forlængelse af Danmarks 
deltagelse i det skandinaviske luftfartssamar- 
bejde. 
Af trafikministeren (Bjørn Westh). 
(Fremsat 26/2 97. Første behandling 14/3 97. 
Betænkning 3/4 97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Lovforslaget går herefter til fornyet behandling i 
udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
5) Første behandling af lovforslag nr. L 211: 
Forslag til lov om ændring af dobbeltbeskat- 
ningsoverenskomst mellem Kongeriget 
Danmark og Det Schweiziske Forbund. 
Af skatteministeren (Carsten Koch). 
(Fremsat 2/4 97). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Lis Greibe (S): 
Som et led i kæden af lovforslag, der bemyn- 
diger regeringen til at tiltræde protokoller om 
dobbeltbeskatningsoverenskomster, er vi i dag 
nået til overenskomsten mellem Danmark og 
Schweiz. 

Forhandlingerne imellem de to lande har 
taget udgangspunkt i den tidligere indgåede 
aftale fra 1973, og hovedformålet har for Dan- 
marks vedkommende været at søge lempelses- 
metoden ændret. Der er opnået enighed om, at 
Danmark fremover kan anvende creditmetoden, 
mens Schweiz fortsat ønsker at anvende exemp- 
tionsmetoden. 

Protokollen indeholder derudover en regel 
om, at formuebeskatningsbestemmelser kun 
kan finde sted, når begge lande pålægger for- 
mueskatter. 

Som ved de tidligere overenskomster er 
hovedformålet at fjerne de ulemper, som dob- 
beltbeskatningen ellers vil medføre. Med over- 
enskomsten får virksomheder og personer i det 
ene land bedre skattemæssige betingelser for 
investering, etablering og arbejde i det andet 
land, og erhvervslivet opnår generelle fordele 
med de nye skattemæssige betingelser. 

Socialdemokratiet anser den forelagte over- 
enskomst for at være gennembearbejdet og 
uproblematisk. Vi vil anbefale lovforslaget og 
arbejde for en hurtig udvalgsbehandling. 


